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       KRUH DOSPELÝCH SKAUTOV A SKAUTIEK  
              PRAVDIVÁ  HISTÓRIA  ČINNOSTI  RADY  KRUHU 
 
ÚVOD. 

V priebehu existencie  KDSaS bolo vydaných niekoľko historických spisov 

o činnosti rady tohto zdruţenia. Jednak to bol brat Jaroslav Loebl – Alah, ktorý 

spracoval históriu rady od obnovy činnosti OS, od roku 2002 aţ do roku 2011. 

Históriou oldskautov na Slovensku, od počiatku vzniku v ČSR, sa zaoberá aj 

broţúrka pre oldskautov. Pod vedením br. Loebla spracoval kolektív autorov 

broţúrku pod názvom : 

„OS na Slovensku – minulosť, súčasnosť, výhľady“. Vydaná broţovaná v roku 

2015.  

Históriou OS na Slovensku sa zaoberá aj broţúrka br. Mikloša, predsedu 

Historickej komisie SLSK : 

„Prehľadné dejiny oldskautov na Slovensku“. Vydaná iba v elektronickej forme 

2020. 

Broţúrka v podstate opisuje obdobie klubov oldskautov v medzivojnovej dobe. 

Teda to isté, ako broţúrka prvá. Na rozdiel od prvej broţúrky, popis činnosti 

obnoveného zdruţenia KDSaS je tu opísaná veľmi stručne a povrchne. Autor sa 

nesnaţil podrobnejšie opísať aktivity rady KDSaS. Prakticky ani nemal z čoho 

čerpať, lebo na aktivitách rady Kruhu sa nezúčastňoval, ani sa nesnaţil získať 

o tom informácie. Iba dúfam, ţe to nebol úmysel.  

Z tohto dôvodu som sa rozhodol spracovať toto obdobie činnosti rady Kruhu. 

Moţno aj preto, ţe som bol v rokoch 2011 aţ 2019 predsedom rady. Myslím, ţe 

toto obdobie  rady je veľmi bohaté na činnosť a prácu pre OS SLSK. Rozhodne je 

potrebné o tom napísať. 

 

Rok 2011. 
6. Zhromaţdenie Kruhu starších skautov a skautiek, ktoré sa uskutočnilo 

v septembri 2011, ukončilo jedno významné obdobie Oldskautov Slovenského 

skautingu. Skončila sa takmer desaťročná činnosť rady KSSaS. Zavŕšila sa 

obnova činnosti oldskautov SLSK. Oldskauti mali dobre pracujúcu radu, ktorá 

ukázala OS, ktorí boli organizovaní v SLSK, ale aj náčelníctvu SLSK, ţe sa vie 

dobre postarať o OS. V rade ukončili činnosť bratia Jaroslav Loebl-Alah, Pavol 

Jurecký- Šerif a Boris Serij- Rikitan. Do novej rady uţ nekandidovali.  

Starí členovia rady KSSaS zanechali okrem funkčného Kruhu aj rozpracovanú 

spoluprácu zo Skautskou gildou Slovenska. Bolo nové zdruţenie  Dospelí skauti 

a skautky, ktoré tvorilo sto členov z Kruhu a 25 členov bolo  zo Skautskej gildy 

Slovenska. Toto zdruţenie potom zastupovalo OS Slovenska v svetovej skautskej 

organizácii  ISGF.  

Uţ na začiatku to bolo zdruţenie dvoch „nerovných“ partnerov. To preto, ţe SGS 

mala právnu subjektivitu, ale KSSaS nie. Čiţe nebolo to v poriadku. Ale rada 

ISGF ako aj N SLSK vtedy prijalo toto „spoločenstvo“ de fakto. Túto situáciu sa 

však, cez veľkú snahu novej rady, nepodarilo dať do poriadku. 
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6. Zhromaţdenie vtedy zmenilo niekoľko vecí.: 

-  bola zvolená  nová rada : Mgr. Jozef Nagy, Ing. Struhárik, Ludmila    

    Mihaliková, Marta Grejtáková a Ing. Vladimír Janečka. Radou bol zvolený 

    br. V.Janečka za predsedu rady 

-  bol zmenený názov Kruhu na Kruh dospelých skautov a skautiek 

-  bola ustanovené prezídium DSS: prezident br.J. Loebl, viceprezident br.  

    V.Tóth,  zahraničný spravodajca Oľga Slivková, ekonóm M. Grejtáková 

-  na svetovej 23..konferencii ISGF v Taliansku zastupoval DSS br. Loebl 

-  ekonomickú stránku starej rady uzavrie a odovzdá br. Loebl do stretnutia  

    novej a starej   rady 

-  otázku začlenenia DSS do SLSK bude riešiť nová rada po sneme SLSK   

   v Prešove 

-  správu o činnosti KDSaS do roku 2011 prednese na sneme v Prešove nový    

    predseda rady KDSaS, pripraví ju br. Loebl  

Správa o priebehu 6.Konferencie KDSaS bola poslaná N SLSK ako aj predsedovi 

Historickej komisie br. Petrovi Janotovi. HK patrila pod správu KDSaS. 

Následne bolo dohodnuté, ţe prvej schôdzky novej rady, ktorá sa uskutoční 

10/2011 v Martine, sa zúčastní stará aj nová rada. 

Na rade v Martine bola oficiálne odovzdaná agenda, kronika a pokladničná kniha 

starej rady. Predseda novej rady tieţ poďakoval starej rade za vedenie Kruhu. 

Prijatá správa o účasti br. Loebla na svetovej konferencii ISGF v Taliansku. 

Zhodnotenie úloh starej rady a určenie nových úloh 

Na konci obdobia činnosti starej rady bol stav členov OS v SLSK:  

    -  16 odd. OS – 253  členov 

    -  7 odd. rodinného skautingu  160 členov 

    -  4 odd. priateľov skautingu   50 členov 

Ďalej boli prerokované tieto záleţitosti: 

    boli rozdelené funkcie rady: predseda V.Janečka Bobor, ekonóm  

    M.Grejtáková- Včielka, J.Nagy zahraničný spravodajca, L.Mihaliková Peggy 

    legislatíva, kurzy a LŠ, L.Struhárik  tajomník a kronikár. 

    Bolo rozhodnuté pokračovať v riadení a spolupráci s Historickou komisiou. 

    Spolupráca a podpora Skautského múzea v Ruţomberku bude pokračovať. 

    Rozhodnutie  zrušiť jednania s Kruhom roverov pre ich nezáujem, nepracujú 

    Bolo dohodnuté, ţe prezídium DSS bude úzko spolupracovať s radou,  

    prakticky sa bude zúčastňovať schôdzok rady a pomáhať rade v činnosti. 

    Rada bude o svojich aktivitách kaţdý polrok informovať vodcov oddielov  

    a klubov OS 

Určené tri oblasti aktivít rady 

 1.  Pomoc činnosti v oddieloch a kluboch OS 

  2. Pomoc SLSK v zboroch, oblastiach, radách N 

  3. Spolupráca s inými skautskými organizáciami na Slovensku aj v zahraničí.                                                                                                       

      Na úrovni dospelých. 

Určené priority rady: 

 1. Zlepšenie komunikácie s oddielmi a klubmi OS v SLS  

 2. Zviditeľnenie práce rady KDSaS 
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 3. Zvýšenie členstva OS v SLSK 

 4. Skvalitniť a zviditeľniť Historickú komisiu 

Na záver bol spracovaný Zápis, podľa novej koncepcie predsedu rady. Boli 

pouţívané čísla úloh, dátumy plnenia a určenie toho, kto má úlohu plniť.  

 

ROK  2012. 
Hneď v januári predseda rady informoval vodcov oddielov a klubov OS 

o aktivitách novej rady. Rada spracovala tieţ anketu o činnosti  rady a oddielov-

20 otázok. Správa a anketa bola posielaná buď emailom, alebo listami na vodcov 

oddielov. Ţiaľ ozvala sa necelá polovica vodcov. 

V tomto roku boli tieto schôdzky rady: 

   -  v  marci bola rada v Ruţomberku v skautskom múzeu. Pre jednaný bol  

       rámcový program rady na celý rok. Rada bola informovaná o MS. 

   -  v Nolčove bola v júli rada Kruhu, počas 1.Národného stretnutia OS 

   -  v septembri bola schôdzka rady v Bolešove na Gilianke, po Trojstretnutí 

   -  v Hermanovciach na fare bola v decembri rozšírená schôdzka rady 

V roku 2012 pokračovala činnosť rady účasťou predsedu na Malom sneme. Bola 

tam pre činovníkov SLSK prezentovaná nové usporiadanie KDSaS a priority 

činnosti rady. Schválený bol tieţ príspevok Ú SLSK na činnosť. Uţ pri obnove 

činnosti rady bol dohodnutý s N príspevok na činnosť. Mala to byť polovina 

z registračných príspevkov OS. Táto dohoda však nebola písomne potvrdená, 

bola iba ústna. Pre toto vznikli neskôr problémy s novým N a následné krátenie 

príspevkov. Z príspevku Ú SLSK bola hradená tieţ činnosť skautského múzea 

a Historickej komisie. 

 Začala príprava na 16.Trojstretnutie, malo byť v SR. Hľadal sa termín, miesto,    

 logo, materiály pre účastníkov.. 

 Brat Rubeš, správca skautského múzea, poslal rade Výročnú správu. Po úmrtí br. 

Rubeša prevzal múzeum brat Juraj Baláţ. 

Brat Nagy opäť predloţil rade návrh na „Pretek skautskej všestrannosti“. Mala by 

to byť náhrada za Svojsíkov pretek, ktorý sa realizoval aj na Slovensku v rokoch 

1969-70. Návrh bol radou pripomienkovaný a ponúknutý N SLSK. Nikdy však 

nebol prijatý. 

Brat Janota, predseda HK informoval radu o spracovaní CD o histórii 

duchovného skautingu v SR. HK tieţ spolupracuje s Inštitútom A.B.Svojsíka. 

V pláne bolo aj spracovanie almanachu, ročenky 2012. Ţiaľ autori almanachu 

bratia V. Rubeš a M. Navrátil to nestihli, zomreli.  

HK sa podarilo sa zostaviť ţivotopisy významných činovníkov SLSK                                                       

Bol nadviazaný  kontakt na náčelníka Kmene dospělých Junáka, br. Stránskeho.. 

Bol tu pokus o kontakt na rusínskych skautov na Slovensku. Ţiaľ neúspešne, na 

email nikto neodpovedal. 

Maďarských  skautov na Slovensku sa podarilo kontaktovať. Bol to brat Andrej 

Tőrők. Ten sa zúčastnil aj Trojstretnutia v Hornom Srní. Tieţ ponúkol účasť na 

propagácii „Marianskej cesty“. Rada posunula informáciu na oddiely OS. 

V priebehu roka sa riešili tieto úlohy: 
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Boli to pravidelné účasti na jednaniach N SLSK, kde bol predseda pozývaný ako 

poradný člen. K týmto jednaniam iba toľko. Bolo prejednávaných veľa 

záleţitostí, ale nie všetky sa dostali do zápisu. Pripomienky predsedu uţ vôbec v 

zápise neboli. 

Prejavilo sa to neskôr, pri prezentácii broţúrky pre OS. N SLSK vyzvalo 

predsedu rady, aby pre lepšie zviditeľnenie OS, spracovala rada broţúrku, kde by 

informovali  o histórii, súčasnosti i budúcnosti oldskautingu na Slovensku. Ďalšia 

výzva bola na spísanie príručky o varení pri akciách skautov. Ako som spomínal, 

do zápisu z jednania N sa to nedostalo. 

Boli vypracované pripomienky pre N, ktoré sa týkali OP SLSK -1.časť 

V treťom mesiaci sme dostali ponuku od brata Vojta Brabenca z Trenčína, 

o moţnosti pouţiť webovú stránku 52.OS klubu Trenčín na informovanie 

verejnosti. Webová stránka SLSK, ani časopis Médium  neboli pre radu Kruhu 

dostupné. Výhovorka bola, tvoria sa nové web stránky. Časopis Médium je pre 

roverov a neuverejňuje udalosti uţ staré, skončené. 

Webové stránky 52 0S  však neboli dostatočne vyuţívané. 

 

Účasť na cudzích akciach: 

-  Začiatkom júna sa zúčastnili štyria Oldskauti rady na 2. Národnom jamboree  

    Kmene  dospělých Junáka. Akcia bola v Miletíne. Účasť našich zástupcov  

    bola veľmi vítaná.  Tieţ sme načerpali skúsenosti pre našu činnosť rady. 

-  Ku koncu roku sa podaril kontakt na rakúsku gildu, brata Slaneca. Tým sa  

   začala aj charitatívna činnosť predsedu rady a jeho ţeny Valérie. Bola to prvá  

   spoločná návšteva  rehabilitačného zariadenie Gaudeamus v Bratislave  

   v decembri t.r. Rakúski oldskauti tam chodili uţ niekoľko rokov podporiť deti  

   v zariadení. Tentoraz sme tam   prispeli aj my, pletenými ponoţkami. Z tejto   

   akcie sa stala tradícia.  

 

Akcie ktoré sme pripravili a zrealizovali: 

-  Vyuţili sme skúsenosti pre usporiadanie 1.Stretnutia OS Slovenska.„Stretko“   

    uskutočnilo pri obci Nolčovo, 29.6.-1.7.12. Pobyt na obecnej chate pre 25  

    členov sme si zabezpečovali sami. Pre akciu bol navrhnutý aj vyrobený  

    pamätný button a účastnícke listy 

-  Nasledovala príprava a realizácia 16.Trojstretnutia OS  z Polska, Česka  

    a Slovenska. Miesto ubytovania bolo v Bolešove na chate Gilianka. Aktivity  

    prebehli jednak na  chate a tieţ na lúke pri skautskom táborisku na Vlári.  

    S organizáciou nám veľmi  pomohol aj starosta Horného Srnia pán Húserka  

    a skauti z mesta Brumov v ČR.  

    Program bol zostavený z prednášky, sv. omše, športových aktivít a tieţ zo  

    zájazdu do Trenčína, Trenčianskych Teplíc, na Skalku a Nemšovej. Akcie sa                                                     

    zúčastnilo viac ako  60 OS. Zo  Slovenska to boli členovia SGS a brat Tőrők,    

    zástupca Zväzu maďarských  skautov na Slovensku. Stretnutie sa vydarilo. 

-  V novembri sa stretli na Ú SLSK ses. Oľga Slivková a bratia Jaroslav Loebl  

    a Vladimír Janečka.  Spísali Dohodu o prevzatí funkcií v DSS. Prezidentom  

    sa stal  súčasný predseda rady Kruhu brat Janečka, ekonómom brat Loebl  
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    a zahraničným spravodajcom sestra Slivková. Bol predloţený N SLSK návrh  

    Štatútu pre DSS. 

V auguste sa uskutočnila v Plzni 7. konferencia SRZE ISGF. Na tomto podujatí 

sme sa nezúčastnili.  

 Záverom roka, v decembri bol spracovaný návrh Štatútu pre Kruh dospelých 

skautov a skautiek. 

V decembri bola aj rada Kruhu v Hermanovciach na fare, s účasťou brata Slivku 

z N SLSK. Schôdzky sa tieţ zúčastnil brat Ivan Sladkovský, vodca skautov 

Hermanovciach. Schôdzku oţivilo vystúpenie miestneho folklórneho súboru 

a účasť na sv. omši. 

Schválený bol aj výber br. Jureckého, Loebla Tótha a Seryja ako lektorov pre 

Lesné školy SLSK. 

Na jeseň 2012 vyšiel skautský román, trilógia „Nikdy sa nevzdávaj“.  Román 

napísal a tieţ vydal na vlastné náklady, brat Jaroslav Janečka. Je to dlhoročný 

kronikár 117. zboru skautov sv. Františka z Assisi. Ţiaľ nepodarilo sa mu 

presadiť pomoc N SLSK pri vydaní kníh. Aj keď N nepomohlo, rozhodol sa brat 

Amos, jeho prezývka, venovať knihy do skautských zborov. To sa aj uskutočnilo,  

s pomocou rady Kruhu, na skautskom sneme v Bratislave. 

 

Rok  2013. 
 V tomto roku pokračovala činnosť rady schôdzkami: 

Tu sa prejednávali úlohy pre členov rady, pripravovali sa programy: 

-  v marci bola rada v Trenčianskej Teplej, príprava kurzu „Varenie na 

tábore.......“ 

-  v Prievidzi v máji rozšírená rada, za účasti domácich OS 

-  v auguste rada v Tatranskej Štrbe, návrhy na udeľovanie ĎL a PL 

-  v novembri bola rada v Hornom Srní, zhodnotenie roku.  

Brat Janečka sa zúčastnil jednania MS. Informoval o činnosti rady a presadil 

normálny finančný  príspevok do pokladni rady. 

Predseda rady sa pravidelne zúčastňoval porád na N SLSK, kde bol pozývaný ako 

poradný člen. Určitým nedostatkom týchto porád bolo, ţe nie všetky body 

jednania boli zaznamenané do zápisu. Čo sa v minulosti prejavilo v tom, ţe  

nebola zapísaná dohoda o príspevku na činnosť pre radu. Tieţ neboli všetky 

pripomienky predsedu rady akceptované alebo zapísané. 

Návrh  na zaradenie do programu N „ Pretek skautskej všestrannosti“, nebol N 

SLSK prijatý. 

Brat Nagy bol menovaný do prezídia DSS ako zahraničný spravodajca. Ses. 

Slivková bola uţ iba ako člen prezídia. 

Brat Nagy spracoval a poslal hlásenie na výbor ISGF, kde bola oznámená  

 zmene v prezídiu a návrh nového štatútu DSS. Štatút zaslaný aj na N SLSK.                                                        

Rada Kruhu navrhla udeľovanie Ďakovných listov pre zaslúţilých činovníkov 

a členov oddielov OS. ĎL mali tri  stupne. Pouţívali sa aţ do zavedenia 

vyznamenania syrinx. 

V roku 2013 udelených 59 ĎL 
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Tohto roku bol tieţ prijatý návrh na udeľovanie blahoţelaní jubilantom – pri 50, 

60, 70 75, 80 a 85 rokoch 

                                                        -  6  - 

Navrhli sa zaslúţilí OS na vyznamenania k Storočnici SLSK 

Bol podaný návrh na Strieborného vlka pre br. Loebla. Návrh nebol schválený N  

SLSK. Bez udania dôvodu. Vraj je to dôverné. Bol udelený niektorým  

činovníkom, ktorí nemali ani 60 rokov. SV udelený tieţ do oblasti, kde vraj  ešte  

SV nie je. Podľa názoru rady nezaslúţene.  

Pripravili sa pripomienky k OP, č.2. a  návrh opatrenia pre SLSK – br. Loebl 

Pripomienky k programu N „Podpora a starostlivosť o dobrovoľníkov v SLSK“ 

   Pripomienky k LŠ: 

-  návrh na osnovu prednášok pre LŠ pre OS – br. Loebl 

-  pripomienky k Vodcovskej skúške -  br. Seryj 

-  pripomienky k programu pre LŠ (uchádzači, výuka a skúšky) – br. Janečka. 

Za prvý polrok bola vypracovaná správa o činnosti, odoslaná vodcom oddielov 

OS v SLSK 

 

Účasť na cudzích akciách: 

-  bratia Loebl a Tóth pripravili prednášky na LŠ. Prednesené na LŠ v apríli 

-  brat Janečka mal v auguste besedu s poslucháčmi na LŠ v Hornom Srní 

-  vo februári sa predseda rady zúčastnil schôdzky HK v Ruţomberku. Bola  

    dohodnutá ďalšia spolupráca a predané financie na činnosť.  

-  predseda rady sa vo februári zúčastnil, spolu s br. Baláţom, novým správcom  

    Skautského múzea, jednania s primátorom Ruţomberka. Jednalo sa 

o presťahovanie skautského múzea do inej budovy. Išlo o zastúpenie člena N, 

ktorý sa nemohol dostaviť.  

-  na pozvanie N sa predseda rady zúčastnil spoločného zasadania náčelníctva  

    Junáka  a N SLSK. Schôdzka sa uskutočnila v apríli na Kaprálovom mlyne  

    pri Brne 

-  Na 17. Trojstretnutí OS Poľska, Česka a Slovenska sa zúčastnilo 10  

    slovenských OS. Akcia bola v máji na sv. Hostýne v ČR. 

-  v októbri účasť troch členov rady, br. Loebl a Janečka a ses. Janečková, na  

    9. sneme  Kmene dospělých Junáka v Kutnej Hore  

-   br. Janečka účasť na seminári rady pre vzdelávanie v novembri v Terchovej.    

 

Akcie ktoré sme pripravili a zrealizovali: 

 -  bola vytvorená skupina prispievateľov do novej broţúrky pre OS. Boli to :ses.  

    Slivková a Šimková, bratia Jurecký, Loebl, Janota, Brabenec, Mikloš,  

    Pokorný, Tóth, Struhárik a Janečka.  V marci sa potom stretla v Hornom Srní   

    úzka skupina realizátorov. Zvolili si koordinátora tvorby broţúrky, br.  

    Pokorného. Ten neskôr odstúpil, nahradil ho brat Loebl. Jednalo sa  

    o koncepcii broţúrky, ktorú mali  navrhnúť účastníci, do budúcej schôdzky. 

-  druhé stretnutie skupiny bolo v júni v Trenčianskej Teplej, v skautskom dome  

    miestneho zboru. Tu sa schválila koncepcia broţúrky, ktorú navrhol brat  

    Loebl.  Z príspevkov, ktoré dodali členovia výberu zostavil brat Loebl návrh  
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    na realizáciu  broţúrky. 

-  Rada pripravila a zrealizovala Kurz varenia v prírode. Boli to tri víkendy  

   v máji  a v júni v Dolnej Súči, v zariadeniach farského úradu. Kurz viedol  

   brat Kuna, miestny  farár a činovník 117. zboru. Ďalšími lektormi boli ses.  

   Grejtáková a Janečková a br. Janečka. Dvanásť absolventov dostalo na záver    

   certifikát o absolvovaní kurzu.  

-  2. Stretnutie OS Slovenska sa uskutočnilo v septembri na fare v Dolnej Súči.  

    29  účastníkov tu strávilo príjemný víkend. Akciu sme si zabezpečili sami.  

    K akcii bol vydaný button a pamätný list. Akciu trochu pokazilo zlé     počasie, 

nemohli sme uskutočniť celý  program stretnutia. 

V priebehu augusta sme dostali výzvu od ses.  Ivy Vaňkovej a M. Šimkovej 

nositeliek radu Strieborného trojlístka, „Tri dobré slová“. Výzva bola pre 

všetkých dospelých aj deti SLSK k lepšej komunikácii medzi členmi. Výzvu sme 

postúpili vodcom oddielov OS. 

K Storočnici SLSK sme dali vyrobiť sklenené vázičky s emblémom Storočnice. 

Vázičky boli venované významným činovníkom SLSK a zahraničným OS. 

V roku 2013 sa uskutočnila aj akcia ISGF:  oslavy 60. výročia ISGF v Ţeneve 

 Akcie sme sa nezúčastnili. Veľké finančné poţiadavky. 

 

Rok  2014 
Tento rok bol posledným, kedy riadila KDSaS rada, zvolená v roku 2011. Stav 

registrácie bol: 

  -  17. oddielov oldskautov  

  -  6. oddielov mal rodinný skauting 

  -  4. oddiely boli priateľov skautingu 

Spolu 408 členov. 

V tomto roku mala rada 4 stretnutia: 

  -  v marci vo Vrútkach bolo rozšírené jednanie. Pozvaní boli aj činovníci  

      martinského a vrútockého zboru. Tieţ vodcovia  oddielov RS. 

   -  v júni v Bratislave sa jednalo o pripomienkach k snemu SLSK 

   -  v auguste v Ţiline to bola príprava na Trojstretnutie v PR 

   -  v decembri schôdzka v Trenčianskej Teplej. Pozvaný N SLSK brat Linek.  

      Neprišiel. 

 Aj tohto roku sa predseda rady zúčastnil Malého snemu, kde podal Výročnú 

správu o činnosti rady v roku 2013. Tieţ musel obhájiť finančný príspevok, 

zníţený o príspevok pre HK. 

Do konca marca brat Nagy spracoval a poslal hlásenie na výbor ISGF. 

H SLSK nám v tomto roku pripravilo prekvapenie. Bez toho, ţe by rade niečo 

oznámili, alebo sa dohodli, vyňali HK z pôsobnosti rady Kruhu. O to bol tieţ 

krátený finančný príspevok. 

Nové N SLSK, po skautskom sneme, zrušilo účasť predsedu rady na schôdzkach 

N. Pripomienky sa mali nahlásiť dopredu, účasť iba vo výnimočných prípadoch  

a schválené dopredu N. 
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Aj tohto roku spracoval predseda rady Výročnú správu o činnosti rady v roku 

2013. Správa bola poslaná všetkým vodcom oddielov OS, RS a PS. Tieţ odoslaná 

na N SLSK. 

Tieţ boli spracované pripomienky k OP SLSK a návrhy na opatrenia. Odoslané  

N SLSK, bez reakcie. 

Rada tieţ jednala o moţnosti zastúpenia OS v Oblastných radách. Bol to však 

problém, museli by byť volení. Účasť na jednaniach oblastných rád moţná iba 

ako pozorovateľ. 

Rada Kruhu tieţ navrhla, ţe Národné stretnutia OS sa budú konať iba raz za dva 

roky. Tak, aby sa konali striedavo jeden rok v ČR - NJ KD Junáka a druhý rok 

NS OS Slovenska. 

Na Trojstretnutí na Glodowke vznikol návrh na nášivku pre OS. Návrh vymyslel 

brat Janov, český OS. Bol to kruh o priemeru 6 cm, bledomodrý podklad, 

z trikolóry silueta Kriváňa a Veľké písmená OS. 

Bol prijatý aj návrh na logo DSaSS od brata Janečku. Kruh s priemerom 6 cm, 

v kruhu slovenská trikolóra. V spodnej časti symbolický dvojkríţ na 

trojnávršiach. Po obvode vnútri kruhu, ţltým písmom nápis Dospelí skauti 

a skautky Slovenska. 

Vedenia OS na Slovensku, rada a prezídium, pripravili ponuku spolupráce pre 

SLSK: 

   -  v oblasti sluţby – komisie, tlač, propagácia, archivácia, tradície, špeciálne 

      kurzy 

   -  v oblasti spolupráce – s N, Roverským kruhom, nové oddiely OS,  

       s maďarskými skautmi na Slovensku, s českými OS 

   -  v oblasti pôsobenia, ţivotného štýlu – informácie o činnosti KDSaS, výstup 

      na verejnosti, prezentácia a propagácia SLSK. 

Ţiaľ ani na túto ponuku N SLSK nereagovalo. 

Rada Kruhu tieţ vypracovala Interné smernice: pre Rodinný skauting a pre 

Priateľov skautingu. Odoslaný na N SLSK, bez reakcie. 

Bol vypracovaný návrh na „Udeľovanie Lipových lístkov“. Bol čiastočne 

realizovaný. 

Bol vypracovaný návrh „Štatútu Zaslúţilých skautov a skautiek“. Pracoval na 

tom  brat  Jurecký. Snaha o zaloţení oddielu Zaslúţilých OS a OS. Podobne ako 

„Svojsíkův oddíl“ v Junáku. Myšlienku sa nepodarilo zrealizovať.  

Na snem SLSK sme pripravili pripomienky a  príhovor predsedu rady o stave 

KDSaS. Pripomienky neboli prijaté. 

Predseda rady začal s prípravou materiálov na príručku „Varíme na tábore....“ 

 

Členovia rady a zástupci OS oddielov sa zúčastnili týchto cudzích akcií: 

  -  oslavy sv. Juraja v máji vo Viední sa zúčastnili dvaja členovia rady a dvaja  

      zástupcovia SGS. Osláv sa tieţ zúčastnilo vedenie Gaudeamusu. 

  -  v júni sa uskutočnilo 3. Národné jamboree KD Junáka. Stretnutia bolo, ako  

      zvyčajne  v Miletíne, za účasti troch oldskautov zo Slovenska. 

  -  18.Trojstretnutie sa uskutočnilo v septembri v PR na harcerskej chate na  

      Glodowke,. Akcie sa zúčastnilo 13 oldskautov zo Slovenska. 
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   -  Sestra Slivková sa zúčastnila v septembri v Opole –  Speváckeho festivalu. 

  -  účasť na 16. Sneme SLSK v Bratislave. Na snem SLSK sme podali návrh na  

     zmenu:  Moţnosť pri zboroch zakladať kluby OS, s min. počtom 5 členov.   

     Návrh N  neschválilo. Stále platí, ţe oddiel OS musí mať min. 10 členov. 

     Na sneme brat Jaro Janečka Amos rozdával zborom svoj román „Nikdy sa  

      nevzdávaj“. 

 

 Akcie, ktoré sme pripravili a zrealizovali: 

  -  rada Kruhu zorganizovala oficiálne stretnutie s vedením SGS. Schôdzka sa  

     uskutočnila v Bratislave  v  máji. Zúčastnili sa  na  nej z rady Kruhu : br.    

     Janečka, Nagy, z DSS a SGS ses. Slivková a brat Loebl. Témou bola  ďalšia   

     činnosť zdruţenia DSS. Bolo dohodnuté, ţe sa uskutoční 1. konferencia  

     zdruţenia pod novým názvom Dospelí skauti a skautky  Slovenska.  

     Konferencia bude spoločne zo 7. Zhromaţdením. Na zhromaţdení   bude aj  

     zvolené nové prezídium. Na schôdzke bol  doplnený Štatút pre  zdruţenie  

     DSaSS 

  -  v septembri sa uskutočnilo 7. zhromaţdenie KDSaS v Ţiline. Schválilo  

      pozmeňujúce návrhy pre štatút. Bola zvolená nová rada KDSaS: 

      Bratia Janečka, Nagy, Struhárik, Halahyja a sestry Mihaliková, Šimková   

      a Janečková. Brat Halahyja neskôr odstúpil, nahradil ho brat Tóth.  

      Predsedom bol  zvolený brat Janečka 

      Na zhromaţdení boli udelené ĎL. 

      Bolo navrhnuté radou nové hodnostné  označenie  členov rady. Podobne ako  

      funkčné označenie v SLSK, toto bola  kruhová nášivka, šedý podklad a ţlté  

      V. Bolo to preto, ţe pre radu KDSaS nebolo v OP ţiadne  označenie. Tieţ  

      bola navrhnutá nová šatka. Tmavomodrá látka olemovaná s 15 mm širokou  

      trikolórou. To preto, ţe v OP SLSK chýbala šatka pre OS. Schválené na  

      Zhromaţdení. Neskôr bola opäť šatka do OP doplnená, ako pôvodná verzia. 

  -  súčasne zo zhromaţdením sa zrealizovala 1. Konferencia DSaSS. Zvolené  

     bolo  prezídium v zloţení:  

      prezident V. Janečka. Bol zvolený, ale bolo to aj ţelanie N SLSK 

      členovia  bratia Loebl, Jozef Nagy, Ondrej Nagy, sestra Mária Nagyová   

      Manţelia Nagyovci boli zástupcovia SGS. 

      Rada Kruhu a prezídium DSaSS začali pracovať spoločne.     

  -  členovia realizačného tímu pracovali na tvorbe broţúrky pre OS. Dokončená  

     bola na  jeseň 2014. Predloţená N SLSK s návrhom na vytlačenie. Výsledok  

     hodnotenia  broţúrky bol aţ v roku 2015. Nové N SLSK broţúrku neprijalo  

     do edičného plánu. Neskôr sme sa dozvedeli, ţe broţúrku hodnotil brat J.M. 

     Autori príspevkov do broţúrky: 

       „Oldskauti na Slovensku, minulosť, súčasnosť, výhľady“:  

      br. Jaroslav Loebl Alah, Vojto Brabenec Uzlík, Vojto Tóth, Vlado Janečka  

      Bobor, Peter Janota Slíţik, Csémi Szilárd  Mário Miglierini, Jozef Mikloš.   

      sestra Mária Šimková Nšo-či. 

 

Rok 2015. 
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V tomto roku sa zaregistrovalo:            -  225 členov v 15 oddieloch OS 

                                                               -  195 členov v 7 oddieloch RS 

                                                               -  58 členov  v 5 oddieloch PS. 

Rada zasadala: 

   -  v marci v Trenčianskej Teplej – informácie o MS a rozpočet financií pre  

      radu 

   -  v máji v Prievidzi – príprava 3. NS. Predstavený spevník trampských,  

       táborníckych  a skautských piesní – zostavil  brat Janečka 

   -  v Ţiline v auguste. Zabezpečenie Trojstretnutia v Banskej Štiavnici,  

      v Skautskom dome. 

   -  v Banskej Štiavnici v septembri. Zhodnotenie Trojstretnutia 

   -  v novembri v Trenčianskej Teplej – krst broţúrky pre OS, úvahy o obnove  

       vyznamenania  Syrinx. 

Účasť predsedu rady na MS. Obhajoba uţ zníţeného rozpočtu financií pre kruh,. 

Brat Novák z VSO sa pýtal prečo dostávame príspevok. Tieţ bola prezentovaná 

správa o činnosti za rok 2014. 

Hlásenie pre výbor ISGF spracoval a poslal br. Nagy. 

Zrušená účasť vo web. stránke br. Brabenca. Sľúbená účasť na novej web. stránke 

SLSK uţ v tomto roku - Ú SLSK. 

 Z výboru E ISGF došiel návrh na usporiadanie seminára pre členov ISGF z celej 

Európy na Slovensku. Išlo by o pomoc pre realizácii. Rada o návrhu jednala, ale 

nedotiahla to do konca. Neboli stanovené podmienky a účasť. Presunuté na rok 

2016.  

Rada spracovala a poslala na N pripomienky k OP SLSK. 

Schválené logo pre  OS, výroba 50 ks nášiviek. 

V apríli sa zúčastnil brat Janečka tradičného výstupu na Ivančenu. Je to mohyla 

v Beskydách, na pamiatku piatich skautov, zavraţdených Českom Tešíne v apríli 

1945. 

Na jeseň spracovaná príručka Varíme na tábore a v prírode. Odovzdaná členom 

rady na kontrolu a jazykovú úpravu. 

Na radu došiel návrh výboru ZE ISGF:„Dobrý chodník“. Jedná sa o odporučenie 

aktivít pre OS. Postúpené oddielom OS. 

 

Účasť na cudzích akciach. 

  -  Soaré v Banskej Bystrici, máji,  sa zúčastnili 3 členovia rady – ses.   

     Janečková a br. Tóth a Janečka. Na soaré sa k nim pripojil aj br. Morovjan,  

     OS z Banskej Bystrice. Prednášali  tam vo dvoch skupinách o činnosti a  

     histórii OS. 

  -  osláv sv. Juraja vo Viedni v máji sa zúčastnili 4 členovia rady. 

  -  v júni sa boli dvaja členovia OS na výstave k 70 výročiu skautingu v Štítnej   

      nad Vláří. 

  -  účasť piatich OS na návšteve skautského múzea vo Viedni, v máji.  

     Sprevádzal nás  priateľ a OS brat  Leo Ge z Viedenskej gildy 

  -  v  auguste sa dostavili br. Loebl a Janečka na Ú SLSK. Jednali s riaditeľom   

      ústredia br. Lizákom. Neformálne stretnutie o moţnosti právnej subjektivity  
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      pre Kruh. Pýtali sme dôvod zamietnutia vydania broţúrky. Dostali sme list  

      zo zdôvodnením – hodnotil  J.M.  

      Na Ú SLSK vytlačili  PL a ĎL jubilantom. 

      Postupne boli vypísané ĎL pre jubilantov a odoslané jubilantom z Ú SLSK. 

  -  v decembri sa zúčastnil br. Janečka a ses. Janečková tradičného   

      Mikulášskeho stretnutia v Gaudeamusu v Bratislave. Za účasti OS z Viedne  

      boli odovzdané darčeky, pletené ponoţky a peňaţný dar, pre postihnuté deti.  

   

Akcie ktoré sme pripravili a zrealizovali 

  -  v Banskej Štiavnici sa uskutočnilo 3. Národné stretnutie OS. Bola to zároveň   

      príprava na Trojstretnutie, ktoré bude na jeseň tieţ v Banskej Štiavnici.  

     V máji sa zúčastnilo akcie 16 členov  

   -  v Banskej Štiavnici sa v septembri uskutočnilo 19. Trojstretnutie. 

      V Skautskom dome bolo ubytovaných 60 účastníkov. Počas podujatia  

      „Salamander“, organizovaného MsÚ, sa zástupcovia jednotlivých delegácií  

       z ČR, PR a SR stretli s prezidentom SR p. Kiskom. Spolu sa vyfotografovali.  

       Pre vedúcich delegácií vyrobená drevená plaketa, pre účastníkov  

       button, pamätný  list a propagačný materiál. 

   -  prvé stretnutie zástupcov Rodinného skautingu sa uskutočnilo v novembri  

      v Banskej Štiavnici. Jednalo sa hlavne o činnosti oddielov RS a o moţnosti  

      pomáhať oddielom s programom. Bolo dohodnuté, ţe sa opäť stretneme na  

      budúci rok. Nerealizované, N odobralo RS z kompetencie Kruhu. Zúčastnilo  

      sa 30 rodičov a detí. Vodcovia oddielov RS dostali ĎL III. stupňa 

   -  broţúrka pre OS bola vydaná v počte 50 ks. K tomu vydané aj CD. Krst  

      broţúrky  bol na rozšírenej rade v Trenčianskej Teplej v novembri.  

   -  oddiel OS z Trenčianskej Teplej, pod vedením br. Loebla zrealizoval  

      „Náučnú cestu BP“. Otvorenia sa zúčastnili aj manţelia Janečkovci. 

  -   V septembri bola 8. Konferencia SRZE ISGF v rakúskom Linz-Zellen.  

       Zúčastnili sa manţelia Nagyovci. 

V septembri bola tieţ 9. konferencia RE ISGF v Tours vo Francúzku.  

V Austrálii v Sydney sa konala v októbri svetová 24. konferencia ISGF. Akcií 

sme sa nezúčastnili  pre finančnú náročnosť. 

 Jednotlivci OS SLSK sa zúčastňovali na iných akciách pre OS: 

Skautská burza v Olomouci, Goralské piesne v PR, osadenie pamätnej tabule pred 

„Skautskú chatu“ v Belušských Slatinách, výstup na Ivančenu. 

 

Rok 2016 
V tomto roku boli schôdzky rady: 

   -  vo februári v Trenčianskej Teplej, v skautskom dome 31.zboru. Pripomienky  

      20. kapitole OP, návrhy na vyznamenanie sluţba skautingu pre niektorých  

       členov rady 

   -  rozšírené jednanie v máji v Hermanovciach. Pozvaných bolo viacej, ale došli  

      iba  br. Linek náčelník SLSK a br. Novák a br. Rabatín z VSO. Jednalo sa    

      o posilnenie vzťahov s VSO a boli dotazy na náčelníka. Ten potvrdil      

      platnosť finančného príspevku 50% z registrácie OS. Prehlásil tieţ, ţe mu  
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      akcie  rady, organizovanie stretnutí OS, nič nehovorí. Nepovaţuje to za  

       potrebné. 

   -  jednanie rady v júli v Hornom Srní. Návrhy na vyznamenanie syrinx. 

      Schválené N. 

      Zabezpečenie medailí syrinx od br. Chládeka z Hradca Králové, tri druhy – 

       Zlatá, strieborná, bronzová. 

       Návrh na dekrét na vyznamenanie Syrinx. 

       ĎL k 85. narodeninám odovzdaný br. Loeblovi  

   -  rada v októbri v Ţiline, v klubovni oddielu OS. Schválenie štatútu medaile 

      Syrinx a dekrétu na syrinx. 

Zomrel brat Loebl. Rozlúčili sme sa s ním v Dome smútku v Trenčíne a na kare  

v Trenčianskej Teplej. Na pohreb prišli tieţ zástupcovia OS z Poľska a Česka. 

Za brata Loebla sme do prezídia kooptovali ses. Hoštákovú. 

Na radách KDSaS sa prejednávali aj iné úlohy, popis ďalej. 

Predseda rady sa zúčastnil MS v Banskej Štiavnici. Rozpočet pre Kruh zníţený. 

Prezentácia Kruhu uţ nebola, novým N poţadovaná. 

Brat J. Nagy spracoval a poslal hlásenie na výbor ISGF. 

Na rade sa prejednal návrh br. Jureckého o registrácii seniorov nad 80 rokov. 

Spracované spolu s  br. Janotom z HK SLSK a postúpené na N. 

Oddiel zaslúţilých OS zatiaľ nedoriešené, odklad na budúci rok. 

Bola schválená spoluúčasť na Seminári E ISGF, bude v budúcom roku v marci v 

Smoleniciach. 

Udeľovanie ĎL zrušené. Budú sa udeľovať medaile syrinx. 

Spracované pripomienky k OP SLSK. Zaradenie štatútu Kruhu, ktorý bol 

upravený tak, aby bol v súlade zo stanovami SLSK. Neprijaté N. 

Udelili sme prvé medaile syrinx. 

Bolo dohodnuté s riaditeľom Ú SLSK br. Lizákom: 

  -  je moţný prevod financií z 2% z dane na Ú. Neskôr to bude vyplatené. 

  -  do kapitoly 21. OP bola zaradená zmienka o členstve SLSK v ISGF. 

  -  dôvody  odmietnutia  vydania broţúrky pre OS, posudok br. JM. 

  -  zdôvodnenie zníţenia príspevku pre radu. Všeobecné zniţovanie rozpočtu Ú. 

  -  kurz pre kronikárov a archivárov Ú nepodporí. Kaţdý účastník si musí  

     poplatok za  kurz zaplatiť sám. Kurz bol zrušený. 

  -  Ú SLSK navrhlo zmeniť formát ĎL pre jubilantov. Vytlačených 50ks  

      malého  formátu. 

  -  Rodinný skauting bol rozhodnutím N SLSK vylúčený z rady KDSaS. 

  

Účasť na cudzích akciách.   

   -  v máji sme sa zúčastnili oslavy sv. Juraja vo Viedni. Bola to sv. omša        

       a neformálne stretnutie účastníkov. Boli tam aj OS z Maďarska a Česka. 

       Od nás  účasť ses. Nagyová, Janečková a Slivková, bratia Nagy O.  

       a Janečka. 

   -  v júni sme sa zúčastnili 4. NJ. Junáka v Miletíne. Akcie sa zúčastnili br.  

       J. Nagy,  Tóth, Janečka a ses. Janečková 

   -  20. Trojstretnutie sa tohto roku uskutočnilo v Malenoviciach v ČR.  
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       Zúčastnili sa OS  zo Slovenska v počte 15 členov. Konferencie  sa v sobotu  

       zúčastnili aj traja  členovia N SLSK. Účastníci  podujatia sa tieţ zúčastnili,  

      okrem iných aktivít, aj výstupu na skautskú mohylu na Ivančene  

   -  v októbri sa uskutočnil 9. snem KD Junáka v Šumperku. Pre nedorozumenie  

       s vedením KD sme sa nezúčastnili. 

 

Akcie ktoré sme pripravili a zrealizovali 

   -  spoluorganizovanie akcie „Skautské tábory v roku 1970, Belušské Slatiny“  

      Stretnutie Českých a Slovenských účastníkov táborov. Skautské tábory tu  

      mali skauti z Trenčína, Ostravy a Štítnej nad Vláří. 

      Autobusový zájazd bol z Ostravy.  Navštívili  sme  Belušské Slatiny,   

      a prespali  na táborisku na Vlári. Akcia bola v septembri. 

   - príručka Varíme na tábore a v prírode hotová. Predloţená N SLSK.   

 

Rok 2017 
V roku 2017 bolo registrovaných:   -  v 15 oddieloch OS   140 členov 

                                                          -  v 3 oddieloch PS 35 členov 

Tento rok bol posledným v práci rady. Schôdzky rady boli v týchto termínoch 

a miestach : 

   -  v Trenčianskej Teplej bola schôdzka rady uţ v januári. Hosťami boli br.    

      Slanec, člen výboru ZE ISGF, Hirsch z Viedne, br. Š. Tvaroţek riaditeľ  

      Gaudeamusu, br. Vyhlídal vodca 31.zboru. a ses. Baláţová.  Prejednávalo sa  

      zabezpečenie seminára E  ISGF v Smoleniciach 

   -  v marci bola schôdzka rady opäť Trenčianskej Teplej v klubovni miestnych  

      skautov. Bol vyhodnotený seminár v Smoleniciach. Rada zabezpečovala pre  

      akciu návštevu hradu Červený Kameň, Piešťan a prehliadku Trnavy. Tu nám  

      vyšiel v ústrety ţupan TSK pán Mikuš. Zabezpečil pre všetkých obed  

      a sprievodcu mestom. Sestra Baláţová z Teplanského zboru napiekla 

      z perníku pekné srdiečka. Akcia sa vydarila. 

   -  schôdzka rady bola v júni v Hornom Srní na táborisku Vlára. Bolo to v rámci 

      4. NS OS, za prítomnosti hostí z vedenia KD Junáka. 

  -   rada sa  konala v auguste v Ţiline. Rada navrhla udelenie medailí syrinx. 

   -  v novembri bolo v Martine prvé stretnutie novozvolenej rady. Rozdelenie  

      funkcií: Janečka predseda, br. Vyhlídal zástupca a PR, br. Struhárik kronikár a 

      tajomník, br. Sorger program, ses. Janečková ekonóm, ses. Chmurčiaková  

      webstránka,  ses. Šimková RS a DR. 

     Funkcie v prezídiu: 

    Janečka prezident, ses. Nagyová viceprezident, ses. Hoštáková PR, br. Ondrej 

    Nagy zahraničný spravodajca, ses. Janečková ekonóm. 

Účasť predsedu rady na MS. Nebol záujem o informácie o činnosti Kruhu. 

Dotácie pre radu zníţené takmer o polovicu. Dôvod: 

   -  ţiadne akcie Kruhu sa nebudú dotovať z Ú SLSK 

   -  reprezentačné výdavky sa budú hradiť z Ú SLSK 

   -  seminár E ISGF sa nebude dotovať 

   -  príspevky do ISGF by išli z rozpočtu Ú SLSK 
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Náčelník SLSK poprel, ţe by v Hermanovciach potvrdil plný finančný príspevok 

pre radu Kruhu. 

Aj v tomto roku bolo vypracované hlásenie na výbor ISGF. Tieţ uhradené 

poplatky. 

V priebehu roka rada prejednával úlohy: 

Rada spracovala konečnú podobu štatútov KDSaS a DSaSS. Predloţené na MS  

N SLSK. 

Rada poţiadala o moţnosť uverejniť v Médiu informáciu o seminári E ISGF. 

Nerealizované, Médium je vraj iba pre roverov a rangers. Web stránka SLSK 

nebola ani tohto roku funkčná.  

Bol pripravený a odoslaný list na N SLSK. Pýtali sme sa na to, prečo nemáme 

prístup do médií SLSK, ako je to s webovou stránkou, treba riešiť členstvo 

v ISGF. Mali sme aj pripomienku k novému programu pre RS. Nezdalo sa nám 

vhodné registrovať podľa nového programu deti od veku 0. Nedodrţuje sa tieţ 

krojový predpis – šatky na uzol DS, pouţívanie nášiviek na kroji. 

Pripomienkovali sme aj nový leták pre PS. Neadresné príspevky. Všetky by išli 

na Ú SLSK a nie zborom, kde sú PS registrovaní. 

V priebehu roka sme posielali poštou jubilantom ĎL,  nového malého formátu. 

Nová rada schválila zmenu názvu Národné stretnutie na Národné jamboree. 

Dohodla sa na príprave novej motivačnej príručky pre OS – br. Sorger. 

Bolo dohodnuté, ţe sa  pripraví program pre rozširovanie členskej základni – 

 br. Vyhlídal a br. Sorger. 

Rada zrealizuje, v spolupráci s KD Junáka,  kurz pre vodcov oddielov OS. 

Na novej rade bolo dohodnuté zriadiť funkciu oblastných spravodajcov. Zatiaľ br. 

Sorger v VSO a br. Vyhlídal v ZSO. 

Brat Janečka pripravil prezentáciu KDSaS a DSaSS. Bolo v slovenskom 

a anglickom prevedení. 

Brat Vyhlídal dojednal s N SLSK realizáciu nových vyznamenaní Sluţba 

skautingu. 

 

Účasť na cudzích akciach. 

  -  7. Seminára E ISGF v Smoleniciach sa v marci zúčastnili manţelia Janečkovi.  

      Rada zabezpečovala časť programu, darčeky pre účastníkov, samolepku  

      a button. Folklórnu vloţku zabezpečili členovia SGS z Vajnôr. Pre charitu  

       ses. Janečková cez prestávku  predávala ponoţky na charitu 

  -  v máji sme sa zúčastnili osláv v. Juraja vo Viedni 

  -  21. Trojstretnutie OS  bolo v tomto roku v septembri v Gdansku. Časť  

     slovenskej výpravy išla autobusom s českými OS, časť vlastným autom. 

     Akcia bola tentoraz  predĺţená o niekoľkodňový pobyt na harcerskej základni  

     v Pucku. Odovzdali sme tieţ darčeky pre vedúcich delegácií – keramiku od  

     ses. Slivkovej 

  -  Predseda Kruhu sa tieţ zúčastnil Snemu SLSK v Banskej Bystrici. Na sneme  

      uţ nebol záujem o prezentáciu činnosti KDSaS a DSaSS. Na sneme boli  

      odovzdané  vyznamenania zlaté  syrinx pre troch a strieborné pre 2  členov  

      OS oddielov 
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  -  v decembri sa uţ tradične stretli v Gaudeamusu v Bratislave zástupcovia Gildy  

      z Viedne a zástupcovi prezídia DSaSS. Odovzdávali pre postihnuté deti 

     darčeky a financie. 

 

Akcie ktoré sme pripravili a zrealizovali 

  -  v júni sme usporiadali na táborisku Vlára 4. NS OS. Zúčastnili sa aj bratia  

      z KD Junáka. V programu bol výlet do Brumova na hrad a do Valašských  

      Klobouk.  

  -  v Ţiline na Ms úrade bolo v septembri 8. Zhromaţdenie KDSaS a 

     2. Konferencia  DSaSS. Na Konferencii bola zvolená nová rada KDSaS: 

      Bratia S. Vyhlídal, L. Struhárik, V. Janečka, Henrich Sorger a sestry    

      Mária Šimková, Ľubica Chmurčiaková, Valéria Janečková. 

      Do prezídia boli zvolení : br. Ondrej Nagy, V. Janečka a ses. Hoštáková,  

      Mária  Nagyová, V. Janečková 

      Boli schválené nové štatúty KDSaS a DSaSS. 

      Na akcii tieţ odovzdané strieborné syrinx – 8 členov a bronzové 10 členov. 

Bol pripravovaný spevník pre spoločné akcie na Trojstretnutiach 

V tomto roku zomrel brat Jozef Nagy, dlhoročný skaut a činovník OS. 

 

Rok 2018 
Začal sa ďalší rok s KDSaS a DSaSS s novou omladenou radou. Schôdzky rady 

a prezídia boli aj v tomto roku spoločné: 

   -  v januári bola v Trenčianskej Teplej bol prijatý krízový zníţený rozpočet, 

      z pôvodných 1 340 eur zníţený na MS na 750 eur. Výzva na získavanie 

     darcov 2%.  

   -  v marci bola rada v Piešťanoch, v dome skautského zboru. Hlavnou témou  

       bola príprava na Trojstretnutie, ktoré by malo byť na Slovensku. Prvé  

       problémy rady, nespokojnosť s formou zápisov. Zaviedli sa Uznesenia.  

       Schválilo sa vytvorenie facebookovej stránky rady 

   -  v Ruţomberku bola v máji rada, ktorá riešila nové návrhy na vyznamenanie  

       Syrinx,   účasť na akcii KD Junáka ČS, Česko a Slovensko kríţom kráţom.  

       Návšteva  krajných bodov republík – S + V + J + Z. Iný program KD „100  

       neznámych miest“ nebol schválený. 

   -  v auguste rada rokovala v Ţiline. Prerokoval sa strategický plán KDSaS,   

       Návrh na zmenu OP, registrácia seniorov nad 80 rokov.  

       Príprava na  Trojstretnutie, ktoré bolo tohto roku u nás. 

   -  v októbri bolo zasadnutie rady v Trenčianskej Teplej. Vyhodnotenie 

      Trojstretnutia.  

       Niektoré  nedostatky boli prerokované,  nie zo všetkým súhlas všetkých  

       členov rady 

   -  Mimoriadna rada v decembri v Hornej Súči. Vyhodnotenie kurzu Piknik. 

Zhodnotenie stretnutia br. Vyhlídala a br. Sorgera s N SLSK. Viď popis v článku 

Na MS sa zúčastnili br. Janečka a br. Vyhlídal. Br. Vyhlídal pripravil leták 

s informáciou o Kruhu. Chýbala tam informácia ako zakladať oddiely OS a ako 

sa kontaktovať na radu.  
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Rozpočet pre radu výrazne zníţený. Info o činnosti rady Kruhu N zamietlo. 

Spracovanie hlásenia na výbor ISGF sa ujal brat O. Nagy. Bola odoslaná aj 

informácia o zmenách vo vedení DSaSS. 

Bola dokončená príručka „Varenie......“ a odovzdaná na N. Rade bolo doručené 

poďakovanie N, ale nesúhlas s vydaním. Je to údajne príliš rozsiahle. Moţno 

vydanie na CD? Pritom príručka mohla pomôcť pri kuchárskych kurzoch. Rada 

rozhodla o vytlačení 50 ks s hrebeňovou väzbou. Na náklady rady. 

Začiatkom roka ses. Chmurčiaková zriadila stránku na Facebooku „Oldskauti 

Slovenska“. Na to reagovalo N, webstránka SLSK musí byť jednotná, podľa 

Stratégie N SLSK. Pričom rada nemala na web stránku prístup. Br. Baláţ z N mal 

riešiť tento problém. Neriešil sa. 

Brat  Lezo z N mal riešiť postavenie ISGF v SLSK; pre a proti? 

Doplnenie štatútu DSaSS a riešenie zdruţenia DSaSS. Podľa uznesenia N, mal br. 

Linek jednať s radou Kruhu ako ďalej. Nerealizovalo sa. 

N SLSK ţiada vyriešenie problému zo SGS. V marci nasledovalo stretnutie ma  

Ú SLSK. 

Vyznamenaným Syrinx boli odovzdané dekréty. Boli navrhnutí noví OS na 

vyznamenanie Syrinx. 

V priebehu roka boli odovzdané blahoţelania 30 jubilantom. 

Jednanie o zriadení Oddielu zaslúţilých OS nepokračovalo. N nemalo záujem.  

Bol spracovaný spevník pre účely Trojstretnutí. Vytlačených 60 ks.  

Bola prerokovaná a schválená koncepcia novej príručky pre OS od br. Sorgera. 

Prišla ponuka br. Töröka od ZSMN na Slovensku: „Na spoločnej ceste“. Išlo 

o kresťanské aktivity spoločnosti Via Mariae. Postúpili sme vodcom oddielov. 

Sestra Šimková pripravuje návrh pre N, riešenie predškolského veku detí v SLSK 

Predseda Kruhu sa zúčastnil 3 schôdzok N SLSK. V Hornom Srní, 

Hermanovciach a v Ruţomberku. Jednalo sa hlavne o budúcnosti Kruhu. Zatiaľ 

bez úmyslov likvidácie. Brat Janečka vysvetlil históriu, súčasnú situáciu a výhľad 

pre KDSaS a DSaSS. 

Podľa informácií „z druhej ruky“ N pripravovalo návrh na  fungovania Kruhu? 

V marci začínajú problémy s N SLSK. Neprijalo návrh na zmenu OP, kap. 20. 

N SLSK upravilo OP kap. 3. Odstránený text, ktorým sa určuje poslanie Rady 

KDSaS v organizácii SLSK. 

Z vlastnej iniciatívy sa br. Vyhlídal a br. Sorger stretli v novembri z N SLSK. No 

v Zápise  N SLSK z jednania nie je nič. Podľa informácií od oboch členov rady 

bola diskusia: 

  -  vyjadrenie N  br. Lineka, citujem: „mysleli sme, ţe rada dospelých pomaly    

      zostarne  a prestane fungovať sama. Ale prišli ste vy mladší“. Koniec citátu 

 -   br. Mistrík opakovane prehlásil, ţe on nie je ochotný spolupracovať s radou  

     Kruhu. Citujem: „Neviem si predstaviť spoluprácu s vašou radou, nemám ani  

     chuť, ani toľko času“, koniec citátu 

  -  vraj rada kruhu je štruktúra v štruktúre (štát v štáte), ţe je mimo organizačnej  

      štruktúry SLSK 

  -  vraj chýbajú informácie o činnosti rady (rada posielala správa z jednaní rady,  

      Výročné správy, pripomienky viackrát do roka. Ţiadna reakcia od N) 
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  -  vraj predseda rady nechodí na jednania N (jednak vyšlo nariadenie N, ţe  

     účasť na  ich jednaniach  bude iba v súrnych prípadoch, ale predseda rady sa  

     v tomto roku  zúčastnil troch schôdzok N. viď informáciu v článku)  

  -  o zrušení KDSaS ako samostatnej zloţky SLSK. Kruh by bol iba ako  

      výkonná  súčasť N, členovia rady Kruhu by boli zaradení do rád N. 

V rade sa začína debata o právnej subjektivite DSaSS. 

 

Účasť na cudzích akciách: 

  -  v máji sme sa zúčastnili tradičnej akcie skautskej gildy vo Viedni, osláv sv. 

     Juraja  

  -  brat Vyhlídal sa zúčastnil v lete na „Oblastných skautských dňoch“ v Nitre 

  -  manţelia Janečkovi boli v septembri t.r. pozvaní na 50. výročie zaloţenia  

    Gaudeamusu. Spoločne zo zástupcami gildy z Viedne si tieţ pozreli skautskú  

     chatu v areáli Gaudeamusu. Chata nemá sociálne zariadenie, čiţe nie je  

     vhodná na uţívanie. Prakticky je nevyuţívaná na ţiadne účely. 

  -  br. Sorger sa zúčastnil v septembri na sneme VSO v Snine,  

  -  9. konferencie ZE ISGF v Poznani, v septembri, sa zúčastnili manţelia  

      Janečkovi. Cestovali spoločne zo zástupcami z KD, ses. Kaprálkovou a 

       br. Janovom. Cestou sa  zastavili na Najsevernejšom bode bývalého Česko- 

       slovenska a teraz Česka. Je to  v Šluknovskom výbeţku. Bolo to v rámci  

       akcie KD Junáka  

  -  v decembri sa opäť zúčastnili manţelia Janečkovci na charitatívnej akcii sv.  

      Mikuláš v Gaudeamuse 

 

  Akcie ktoré sme pripravili a zrealizovali: 

  -  5. Národné jamboree OS sa uskutočnilo v máji v Trusalovej. Krásne  

      prostredie, účasť českých OS. Boli pozvaní OD z Ukrajiny. Aj keď sľúbili  

      účasť, nevyšlo im  to. Problémy pri organizovaní, nedodrţanie programu.  

      Tieţ  problémy pri  vyúčtovaní akcie, všetky účtenky neboli predloţené. 

  -  pripravené a zrealizované 22. Trojstretnutie. Uskutočnilo sa v Smiţanoch  

     v septembri. Uţ pri príprave pobytu a programu sa vyskytli problémy. Bol  

     presadený  program bez pripomienok predsedu rady. Vlastne celú akciu  

     organizovala mladšia  časť rady. Ţiaľ, počas akcie sa vyskytli drobné  

     nedostatky, zrejme z dôvodu neskúsenosti z organizovaním Trojstretnutí.  

     Akcie sa zúčastnili, okrem slovenských, českých a poľských OS aj dvaja    

     zástupcovia Viedenskej gildy, br. Slanec a br. Hirsch.  

     Akcia bola pre záujemcov predĺţená o 3 dni. Účasť 73 osôb, z toho 43 na  

     predĺţení. 

     Pre účastníkov vytlačené spevníky, buttony a informačný propagačný 

     materiál 

  -  stretnutie zástupcov SGS, KDSaS a riaditeľa ústredia  bolo za účelom  

     dohody  o vyriešení problému N SLSK a zdruţenia DSaSS. V marci sa  

     tam stretli br. Janečka, O. Nagy a Lizák. Dohodli sa na tom, ţe SGS ukončí  

     svoju registráciu na MV SR a začlení sa do skautského zboru SLSK vo 

     Vajnoroch. 



19 

 

 

   -  v decembri rada zorganizovala v Hornej Súči motivačný kurz pre OS  

      „Piknik“. Kurzu sa zúčastnili aj zástupcovia KD Junáka, spolu 17 účastníkov 

 

Rok 2019 
Začal sa rok, ktorý sa vyznačuje veľkou snahou rady KDSaS a prezídia DSaSS 

o zachovanie činnosti v tej podobe ako doteraz. S tým, ţe sa vyrieši postavenie 

zdruţenia DSaSS a zachová sa členstvo v ISGF. 

   -  v januári bolo rozšírené jednanie rady v Bratislave v Karlovej Vsi,  

       v klubovni zboru. Účastníci: Bratia Janečka, Vyhlídal, O. Nagy, Sorger,  

       Struhárik a sestry Šimková a Chmurčiaková 

       Ako hostia: Bratia  Janota člen HK, Lizák riaditeľ  ústredia, Lezo člen   

       náčelníctva, Osuský OS  z Malaciek, Pokorný bývalý N SLSK, Šrámek  

       zo zboru v Karlove Vsi. Sestry Slivková SGS, Lezová Bratislava. 

       Rada rozhodla poţiadať N o priznanie právnej subjektivity pre Kruh. 

       Vyhodnotili sa akcie minulého roku. 

       Poţiadali sme posúdenie predloţenej príručky Varíme na tábore.... 

       Dohodlo sa o začlenenie SGS do zboru vo Vajnoroch. Zatiaľ pozastavené,  

       do vyriešenia problémov. 

V diskusii vystúpili: 

  -  br. Lizák tvrdil, ţe výroky o zrušení KDSaS sú iba od niektorých členov N.   

      Kritizoval príspevky na stránke OS Facebooku. Články sa musia konzultovať  

      z N SLSK. Čiţe cenzúra. Nové funkčné označenie členov rady nie  je v 

      súlade s OP. Ako by sa mali  označovať nepovedal 

  -  brat Lezo ţiadal spoluprácu pri spracovaní analýzy členstva SLSK v ISGF.  

      Bol  informovaný, ţe príspevok do výboru ISGF ba sa jednal iba pre 125  

      členov. 

  -  rada poţaduje, aby na jej podnety a pripomienky reagovalo N písomne. 

  V apríli bolo jednanie rady v Žiline, citát zo Zápisu: 

      V závislosti na rozhodnutí N-SlSk na Malom sneme je potrebné podať naše   

       návrhy na riešenie a zodpovedať na otázky uvedené ako dôvody na zmenu  

       začlenenia. Riešenie by sa malo ustáliť do septembra 2019 a v zmysle OP  

       a Štatútu musí byť schválené na mimoriadnom Zhromaždení KDSaS. 

Návrhy na riešenie: 

  •    KDSaS, ako taký, sa začlení pod Programovú radu SLSK, rovnako ako   

       ostatné kruhy. Činnosť terajšej Rady KDSaS by zostala zachovaná pod  

       Programovou radou SLSK, kde by jej členovia pracovali ako tím kruhu,  

       alebo Náčelníctvo SLSK v zmysle Stanov SLSK, zriadi / zaradí Radu  

       dospelých skautiek a   skautov do organizačnej štruktúry SLSK, ako   

       osobitnú  organizačnú jednotku, čo už je uvedené v OP SLSK, a ktorá  

       sa bude za svoju činnosť zodpovedať Náčelníctvu SLSK, a bude, alebo    

       nebude tejto rade  pridelená právna subjektivita. Zároveň by členovia   

       tohto tímu, alebo rady boli  zaradení do ostatných rád SLSK. 

  Zaradiť KDSaS  do rezortu Programovej Rady, čím by sa zrušila Rada 

KDSaS a jej členovia by boli členmi ostatných Rád pri N-SlSk. KDSaS by bol 

na úrovni ostatných Kruhov. Na národnej úrovni by bola rada združenia 
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DSaSS. Tá by zastupovala oddiely OS v ISGF.V tom zmysle by bola upravená 

kap. 20.   

   Zriadiť osobitnú jednotku DSaSS po vzore Vodných skautov, s právnou 

subjektivitou, v zmysle Dohody medzi WOSM a ISGF. Vedenie DSaSS by 

pracovalo ako stála a poradná rada pri N-SlSk (s hlasom poradným) pod 

názvom Rada DSaSS,  Táto by spolupracovala s ostatnými Radami SlSk v tom 

zmysle, že oldskauti nemajú zasahovať do výchovnej činnosti, ale môžu na 

požiadanie organizačne a technicky pomáhať pri zabezpečovaní akcií svojich 

zborov, kde by ostali registrovaní. 

 Na sneme SLSK zvoliť do N-SLSK predsedu rady pre dospelých. Takto by 

bola činnosť rady pod N a členovia rady by boli zástupcovia všetkých  

dospelých 

 

                                                        -  19  - 

Prijatie riešenia 2. alebo 3. je podmienkou zachovania účasti dospelých skautov  

A skautiek v ISGF.                                            

ZNRSV (Zbor nositeľov Radu Strieborného vlka) a ZNRST po preštudovaní a po 

diskusii Vám predkladajú názor: 

- Činnosť KDSaS by nemala byť zrušená. Jej práca je záslužná a potrebná 

pre činnosť OS. 

- Štruktúra KDSaS by mala byť prispôsobená štruktúre SlSk a nemala by 

vyvíjať činnosť mimo štruktúr SlSk. Program KDSaS by mal byť 

konzultovaný s Náčelníctvom tak, ako je to u ostatných organizačných 

jednotiek SlSk 

Odpovede na dôvody zmeny začlenenia 

● Zastupovanie KDSaS oddielov dospelých, pričom ostatné vekové kategórie 

majú svoj kruh, respektíve tímy, ktorí sa im venuje (VV kruh, tím Cassiopeia, a 

pod.) zaradené pod ostatnými radami - zosúladenie s aktuálnou štruktúrou SLSK.  

R-KDSaS nezastupuje oddiely OS, zabezpečuje len programovú stránku 

● Vytvára sa paralelné zastupovanie dospelých členov organizácie, pričom ich 

zástupcami sú vodcovia oddielov, zborov a oblastí a zároveň aj priamo rada na 

národnej úrovni. Ide o paralelné zástupníctvo – Rada KDSaS nezastupuje oddiely 

na národných aktivitách N-SLSK, napr. na snem ide iba  člen Rady, ostatní len ak 

sú vyslaní svojimi zbormi. 

   Diskutabilná je aj sila mandátu členov KDSaS. Nie sú ani zvolení formou 

zastupiteľskej demokracie a nie sú ani menovaní vyššou entitou, ktorá by bola 

zvolená a mala na to mandát – členovia Rady boli riadne zvolení Zhromaždením 

KDSaS podľa Štatútu a OP, napr. terajšia Rada bola zvolená 21 delegátmi 12-

tich oddielov z celkového počtu 15 oddielov 

●  Náročná a zdĺhavá komunikácia medzi jednotlivými zložkami národnej úrovne 

a KDSaS – problém je na strane N-SlSk, doteraz nie je funkčná webstránka na 

portáli SlSk, informácie o činnosti sa nedostávajú do časopisov ani iných 

propagačných tlačív. Cez N-SlSk neprechádzajú k zborom a ďalej k oddielom (br. 

Leto sa o činnosti R-KDSaS dozvedel len náhodou v roku 2017) 
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● Nejednotná stratégia rozvoja organizácie a jej priorít - vyplýva z 

komplikovanej štruktúry – niekoľko rokov žiadame o úpravu postavenia KDSaS 

a DSaSS, bez odozvy N-SlSk. Až roku 2018 sa začalo riešiť postavenie DSaS 

v ISGF. Pre KDSaS bolo v novembrovom N-SlSk stanovisko pre nás hneď 

likvidačné. 

●   Nová štruktúra zlepší postavenie dospelých v SLSK, zároveň aj ich podporu a 

zastúpenie v jednotlivých radách - sme presvedčení, že štandardné začlenenie 

KDSaS do ostatných rád pomôže dospelým v skautingu ○ Zlepší sa vzájomná 

informovanosť o činnosti a aktivitách - aj na národnej úrovni aj s bežnými členmi 

SLSK ○ Záujmy dospelých bude reprezentované aj priamo členmi N-SLSK ○ 

Spolupráca viacerých rád vo väčších projektoch ○ Lepšia podpora činnosti  

dospelých aj skrz jednotlivých tajomníkov a predsedov ○ postavenie dospelých 

v SLSK nie že sa nezlepší, ale priamo zlikviduje. Aj doteraz sme ponúkali  

delegátov do niektorých Rád (duchovná, programová, pre vzdelávanie a pod.). 

Niektoré tieto Rady sa však buď neschádzali, alebo naši zástupcovia neboli 

pozývaní. Zlepší sa informovanosť – takže zrazu to pôjde?  

●   Zjednotenie financovania v aj v rámci ostatných rád – bez komentára 

●   Predchádzanie istej forme štiepenia v rámci organizácie - aktuálne aj niektorí 

členovia rady KDSaS nosia vlastné funkčné označenia (véčka, OS, …) – je to však 

jedine preto, že na tieto veci sa napriek našim návrhom v OP akosi „zabudlo“. 

Vodní skauti majú svoje funkčné označenie.? 

Koniec citátu zo Zápisu. 

   -  V máji bolo jednanie rady v Trusalovej, po ukončení 5. NJ. Riešilo sa  

       vyúčtovanie akcie a výsledok schôdzky s N. Vyúčtovanie nebolo uzavreté,  

       problémy s príjmami a výdavkami. 

   -  V auguste bola schôdzka rady v Hornom Srní. Riešila sa účasť OS na  

       Trojstretnutí, zabezpečenie 9. Zhromaţdenia. Boli podané návrhy na  

        vyznamenanie  Syrinx.  

       Rezignácia predsedu rady br. Janečku. Podaná na záver rady ústne. Neskôr  

       poslané  písomné zdôvodnenie.  

Výňatok z listu rezignácie, citujem: 

Oznamujem vám rezignáciu na predsedu rady Kruhu. V rade zostávam do 9. 

Zhromaždenia ako radový člen rady. Vo funkcii prezidenta združenia DSaSS 

zostávam. Chcem však upozorniť, že neodstupujem z funkcie preto, že br. Sorger 

ma nechce ako predsedu. 

   Dôvody môjho odstupu z funkcie.: 

Už dlhší čas pozorujem, že situácia v rade je neúnosná. Jednanie má 

konfrontačný charakter, nedôstojný pre skautov, kompromis neexistuje. Jeden 

člen odstúpil z rady, druhý nemôže so mnou spolupracovať, s ďalším sa nemôžme 

zhodnúť na žiadnej aktivite. Ďalší člen sa väčšinou stavia za týchto troch. Z toho 

vyplýva, že nie je možné sa na ničom dohodnúť. Proste presadí sa iba názor tejto 

skupiny nových a mladších členov rady. Keď sa aj na niečom dohodneme, zmena 

je pre nových členov rady bežná. Vytvorila sa taká atmosféra jednaní, aká tu 

doposiaľ nebola. Slovom odstupujem preto, že už nemôžem a nechcem 

s niektorými členmi spolupracovať.  
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Koniec z citátu z listu o rezignácii. 

Na rade podal rezignáciu aj br. Sorger. Nechce byť v rade ak bude terajší 

predseda. Z tohto dôvodu bola pozastavená realizácia „Motivačnej príručky“. 

Za br. Sorgeho bola do rady kooptovaná ses. Baláţová. 

Novým predsedom rady je br. Vyhlídal. 

   -  v auguste bola v Trenčianskej Teplej ďalšia rada Kruhu, uţ s novým 

predsedom. Riešila sa  účasť na Trojstretnutí v PR. 

   -  v októbri bola rada Kruhu v Žiline. Riešila sa príprava na 9. Zhromaţdenie. 

Na jednaniach rady Kruhu a prezídia sa riešili ďalšie úlohy: 

Registrácia seniorov nad 80 rokov. Rozhodne N SLSK 

Poslané blahoţelania jubilantom 

Potvrdená spolupráca s KD Junáka na akcii „Československo a Slovensko 

Kríţom kráţom“. Poslané foto a články z našich akcií br. Janovovi z KD. 

Dotlač broţúrky pre OS, 50 ks. Broţúrka upravená, chýbal originál. 

 

Účasť na cudzích akciach: 

   -  v máji účasť na oslave sv. Juraja vo Viedni. Manţelia Nagyovi a Janečkovi 

   -  na apríl bola dojednaná schôdzka s N, v Ruţomberku. Schôdzky sa  

       zúčastnili br.  Sorger, Vyhlídal a Janečka. Bol to pokus  presvedčiť N  

       o výhodnosti súčasného stavu. Doriešiť by sa malo iba začlenenie SGS do  

       SLSK. Bolo to však zbytočné.  

       Oficiálny návrh N na nové usporiadanie Kruhu: Rada kruhu by sa zrušila,  

       členovia  by boli, podľa ich záujmu, v radách N. Kruh by riadil tzv.  

      „Koordinátor“, ktorý by  spolupracoval s N“. Čiţe fakticky by všetko riadilo  

       N SLSK. Nasledoval rad listov medzi radou a N. Nič sa nevyriešilo. 

       Predseda rady však opäť upozornil na to, ţe by SLSK nemohol byť členom  

       ISGF, pretoţe KDSaS by nebol samostatná jednotka SLSK. 

       Ďalej znovu upozornil na to, ţe Kruh a jeho radu môţe zrušiť iba  

       Zhromaţdenie  Kruhu. 

       Potvrdilo sa iba to, ţe sa na jeseň zvolá Mimoriadne zhromaţdenie, kde 

       sa   rozhodne.  

   -  23. Trojstretnutie OS usporiadali naši poľskí bratia harcerskom areáli  

       v Zalecze Wielkie. Akcia sa uskutočnila v septembri v krásnom prostredí   

       areálu, pri rieke Watra. Doprava bola jednak autobusom z Ostravy a tieţ  

       individuálna autami. Spolu 20 členov. Témou bolo “Skautské vzdelávanie  

       k ochrane prírody“. Odstupujúci predseda oboznámil vedenie KD Junáka,  

       poľských OS a ses. Targovskú  s odstupom z funkcie.  
 

  Akcie ktoré sme pripravili a zrealizovali: 

   -  5. NJ OS sa uskutočnilo v Trusalovej pri Martine. Akcie sa zúčastnilo 45 OS.  

       Akcie sa zúčastnili aj českí OS.  

   -  v auguste sme vykonali návštevu „Najsevernejšieho bodu SR“, Struhárikovci 

   -  v septembri sa uskutočnila návšteva „Najjuţnejšieho bodu SR“ br. O. Nagy  

       a V. Janečka sa tam stretli z tromi zástupcami Zväzu skautov maďarskej  

       národnosti z Komárna. Viedla ich ses. Kati Bálogh. Vzniklo tak priateľstvo  
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       ktoré trvá dodnes. Pri tejto príleţitosti bola vyrobená drevená plaketa  

   -  v septembri sa uskutočnilo v Trenčianskej Teplej 9. Mimoriadne 

       Zhromaţdenie KDSaS a 3.Konferencia DSaSS. Akcia bola v zasadacej  

       miestnosti hasičskej zbrojnice. 21 členov s hlasovacím právom, s 15 oddielov 

       OS. Prítomní boli aj zástupcovia N SLSK a hostia z KD Junáka, zástupca 

       SV. Správu o činnosti podal br. Janečka, stručnú históriu Kruhu podal br.  

       Vyhlídal  a návrh N SLSK na riešenie podal br. Lezo, člen N. Návrh na 

       hlasovanie o zrušení KDSaS: prítomní nesúhlasili zo zrušením Kruhu. 

       Bola zvolená nová rada KDSaS: 

       Predseda Vyhlídal, členovia br. Sorger, Struhárik, Sladkovský, ses.   

       Chmurčiaková,  Baláţová a Hoštáková 

 Nová Rada Kruhu po Mimoriadnom zhromaţdení  sa zišla v novembri na  

 schôdzke v Trenčianskej Teplej. dohodla sa poslať N SLSK list s výzvou na nové 

jednanie o ďalšej činnosti Kruhu. Návrh N na nové usporiadania KDSaS rada 

neprijala. 

 

  Rok 2020 

V januári vydalo N SLSK vyhlásenie o zrušení kapitoly 20 Organizačného 

poriadku SLSK. Týmto bol zrušený aj KDSaS. A to napriek tomu, ţe si to 

neţelali členovia v OS oddieloch, nositelia ST a SV a v neposlednom rade aj 

členovia rady KDSaS a prezídia DSaSS. Týmto sa prakticky zrušilo členstvo  

OS Slovenska v ISGF. 

N-SLSK nehľadalo moţnosť, ako zachovať toto spoločenstvo v SLSK, moţno 

s úpravami. Ale nekompromisne zrušilo celú prácu a aktivitu činovníkov OS 

v SLSK. 

Citujem časť z „Vyhlásenia N-SLSK k starostlivosti o dospelých“ zo dňa 

19.1.2020 : 

Počas rokovaní Náčelníctva SLSK s KDSaS sa objavili nezhody v odpovedi na 

otázku o ktorú časť dospelých a ako má byť zabezpečená starostlivosť, keďže 

cieľovou skupinou KDSaS sú len už vyššie spomenuté oddiely dospelých. Aby sa 

táto starostlivosť rozšírila na celú vekovú kategóriu a zároveň nedošlo k situácii, 

kedy sa rozdeľuje starostlivosť o dospelých medzi viaceré zložky (t.j. KDSaS a 

zložka spadajúca do kompetencie jednej z rád zastúpených v Náčelníctve), prijalo 

Náčelníctvo SLSK rozhodnutie o zrušení KDSaS v znení: Náčelníctvo SLSK na 

základe hlasovania formou per rollam zo dňa 14.2.2020 s konečnou platnosťou 

ukončuje činnosť KDSaS jednohlasne uznesením 20200224/01. Koniec citátu. 

Vyhlásenie schválilo N SLSK :  Peter Linek N SLSK, členovia Juraj Baláţ, Ján 

Mitrík, Lucia Demková, Martin Raškovský, Marian Lezo, Marek Fukas. 

 

Záver 

Tento popis udalostí z funkčného obdobia rady KDSaS a prezídia DSaSS 2011 aţ 

2020 bol zapísaný iba preto, ţe táto časť histórie OS SLSK nebola v takom 

rozsahu nikde spomenutá. Dokonca ani informácie Historickej komisie na svojej 

webstránke „Korene skautingu“ neinformujú dostatočne o činnosti Kruhu. Čoho 
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dokladom je to, ţe nezaradili do rubriky „Odporúčaná literatúra“ broţúrku, ktorú 

vydala rada KDSaS v roku 2015, „OS na Slovensku... „. 

Treba spomenúť tieţ úlohy, ktoré si dala do programu rada a prezídium, ale 

nepodarilo sa ich splniť: 

- Na pomoc klubom v ich činnosti nebol dostatočný čas a financie na realizáciu.      

Tieţ nezáujem niektorých oddielov.  

-  Nepodarilo sa presadiť vznik „Čestného oddielu SLSK“. Odmietnutie N SLSK. 

-  „Pretek skautskej všestrannosti“ tieţ nebol prijatý N SLSK.  

-  Nepodarilo sa zaviesť rubriku rady Kruhu do webstránky SLSK.  

- Spolupráca zo ST a SV nebola dobrá. Bola tu určitá nechuť nositeľov SV 

o spoluprácu.  

- Tieţ sa nepodarilo zvýšiť počet členov a oddielov OS. Snaha kontaktovať 

niektoré oddiely bola neúspešná.  

-  Nepodarilo sa nám zrealizovať plnohodnotné členstvo SLSK v ISGF. To pre 

ukončenie činnosti KDSaS. 

Pri tvorbe tejto histórie som sa snaţil objektívne a pravdivo opísať činnosť rady 

a prezídia v tomto období môjho pôsobenia. Ak sú tam niektoré veci nepresné, 

chýbajú, alebo sú skreslené a osobne sa niekoho dotkli, ospravedlňujem sa. 

Nebolo to úmyselne. Tieţ sa ospravedlňujem za slovenčinu. Neprešlo jazykovou 

úpravou. 

V Hornom Srní  december 2022 

Ing. Vladimír Bobor Janečka, emeritný predseda rady KDSaS a prezident DSaSS. 

 

 
 
                                                       
VYSVETLIVKY  K  SKRATKÁM: 

  - ISGF                      NTERNATIONAL SCOUT AND GUIDE FELLOOWSHIP            

                                    Medzinárodné spoločenstvo skautov a skautiek           
  - RE ISGF                 Region Európa ISGF   
  - SRZE ISGF            Subregion Zentral Európa,  subregion stredná Európa  
  - KSSaS, KDSaS      Kruh starších skautov a skautiek, Kruh dospelých skautov a skautiek  
  -  R KDSaS               rada Kruhu dospelých skautov a skautiek        
  -  DSS, DSaSS          Dospelí skauti a skautky, Dospelí skauti a skautky Slovenska 
  -  N SLSK, Ú SLSK Náčelníctvo Slovenského skautingu, Ústredie SLSK 
  -  OS , PS, RS           Oldskauti(dospelí skauti), Priatelia skautingu, Rodinný skauting 
  -  OP SLSK               Organizačný poriadok SLSK 
  -  KD Junáka             Kmen dospělých Junáka 
  -  ĎL , PL                  Ďakovné listy, Pamätné listy 
  -  MS                         Malý snem SLSK 
  -  SGS                        Skautská gilda Slovenska 
  - NS OS,NJ OS         Národné stretnutie oldskautov, Národné jamboree oldskautov                 
  -  VSO                       Východoslovenská oblasť SLSK 
  -  ČR, PR, SR            Česká republika, Poľská republika a Slovenská republika 
  -  S + V + J + Z         sever + východ + juh + západ 
  -  ST + SV                 Strieborný trojlístok+ Strieborný vlk (najvyššie skautské vyznamenania) 
  -  Z + S + B               medaile Syrinx:  zlatá +  strieborná + bronzová 
  -  HK                         Historická komisia (SLSK) 
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Zápisy  rady KDSaS, Výročné správy rady, súvisiace listy, súkromný archív autora 

 


